
Protokół Nr 28
z XXVIII sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 27 grudnia 2017 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia XXVIII sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, Pan
Łukasz Trzciński,  który następnie przewodniczył  obradom. Powitał   wszystkich Radnych,
Pana  Wójta,  Panią  Skarbnik,  Panią  Prawnik,  Sołtysów,  Mieszkańców  oraz  Panią
Protokolantkę. Następnie  stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy
15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. 
P. Radna Kaczmarkiewicz złożyła wniosek o zdjęcie z porządku obrad  pkt. 12, pkt. 13, pkt.
14 oraz pkt. 15, motywując go równym traktowaniem wszystkich mieszkańców Gminy Kluki.
Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  p.  Radny  Lang  powiedział, że  wniosek  ten  jest
zgodny  z  opinią  komisji.  P.  Radna  Kaczmarkiewicz  powiedziała,  ze  powinien  zostać
opracowany regulamin przejmowania dróg dzięki, któremu mieszkańcy będą traktowani tak
samo.  Pan  Wójt  zapytał  p.  Prawnik  czy  taki  regulamin  jest  konieczny.  P.  Prawnik
odpowiedziała, że nie. Pan Wójt powiedział, że to ustawa o drogach reguluje jakie wymogi
powinna  spełniać  droga.  Wyjaśnił,  że  mieszkańcy  złożyli  wnioski  o  przejęcie  tych
nieruchomości  wcześniej  i  co  jakiś  czas  pytają  co  w  tej  sprawie,  dlatego  też  zostały
przedłożone projekty uchwał w sprawie przejęcia dróg na mienie gminy. Zwiększenie ilości
dróg  może  być  utrudnieniem  dla  gminy,  ale  trudno  aby  gmina  zamykała  się  na  to,  że
mieszkańcy chcą się budować. P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała co z mieszkańcami którzy
mieszkają 30, 40 lat  i nie maja dróg dojazdowych. 
P. Radny Lang odczytał opinię Komisji Infrastruktury.
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  powiedziała,  że  to  Pan  Wójt  wydaje  decyzję  o  warunkach
zabudowy, a nie radni. Pan Wójt powiedział, że jeżeli wnioskodawca złoży wniosek, który
spełnia wszystkie wymogi niezbędne zgodnie z ustawą, to wydawane są warunki zabudowy.

 „Za” wnioskiem głosowało 14 radnych, 1 radny „wstrzymał się” od głosu.
Wniosek został przyjęty, punkty zostały zdjęte z porządku obrad.
 
Pan Wójt poinformował, że  w związku z pismami jakie otrzymał od komisji rady gminy
chciałby  wnieść  autopoprawkę  do  projektu  uchwały  budżetowej  na  rok  2018.  Pan
Przewodniczący  powiedział,  że  autopoprawka  powinna  zostać  wniesiona  w  punkcie
dotyczącym rozpatrzenia  projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki na
2018 r.
Pan Przewodniczący złożył wniosek o dodanie do porządku obrad punktu 4a dotyczącego
rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 196/XXVII/2017 w sprawie
określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżek  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru



godzin zajęć  nauczycieli  pełniących funkcje kierownicze w szkołach prowadzonych przez
Gminę Kluki, określenie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli
realizujących  w  ramach  stosunku  pracy  obowiązki  określone  dla  stanowisk  o  różnym
tygodniowym  obowiązkowym  wymiarze  godzin  oraz  określenie  tygodniowego
obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z
dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela. Pan Przewodniczący wyjaśnił, że zmiany są
spowodowane uwagami z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego.

„Za” wnioskiem głosowało 15 radnych.
Wniosek został przyjęty.

Proponowany porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 10.11.2017 r 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finanso-
wej Gminy Kluki na lata 2017 – 2020.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2017 nie
wygasają z upływem roku.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki na 2018r.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finanso-
wej Gminy Kluki na lata 2018 – 2021.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kan-
dydatów do sądów powszechnych.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospo-
darowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości w miejscowości Kluki.

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości w miejscowości Kluki.

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości w miejscowości Kluki.

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości w miejscowości Kluki.

16. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.

17. Interpelacje i zapytania radnych.

18. Wolne wnioski i sprawy różne.



19. Zakończenie obrad.

Porządek sesji po zmianach:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 10.11.2017 r 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 
4a.  Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 196/XXVII/2017 w
sprawie określenia zasad udzielania i  rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego
wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  pełniących  funkcje  kierownicze  w  szkołach
prowadzonych przez Gminę  Kluki,  określenie tygodniowego obowiązkowego wymiaru
godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla
stanowisk  o  różnym  tygodniowym  obowiązkowym  wymiarze  godzin  oraz  określenie
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli szkół niewymienionych w art.
42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok.
6. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Gminy Kluki na lata 2017 – 2020.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2017 nie

wygasają z upływem roku.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki na 2018r.
9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Gminy Kluki na lata 2018 – 2021.
10. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  powołania  Zespołu  ds.  zaopiniowania

kandydatów do sądów powszechnych.
11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 
12. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
13. Interpelacje i zapytania radnych.
14. Wolne wnioski i sprawy różne.
15. Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XXVII sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Kluki z dnia           
10 listopada 2017 r.

Pan  Przewodniczący  poinformował,  że  zgłoszone  uwagi  przed  sesją  rady  zostały
uwzględnione i naniesione do protokołu.
P. Radna Żarowska poprosiła o szczegółowe odzwierciedlanie przebiegu sesji w protokole,
ponieważ uważa , że niektóre punkty są opisane bardziej szczegółowo niż inne.

 „Za”  przyjęciem protokołu  z XXVII  sesji  nadzwyczajnej  Rady Gminy Kluki  z  dnia  10
listopada 2017 r. głosowało 10 radnych, 5 radnych „wstrzymało się” od głosu.
Protokół został przyjęty.

Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.



Wójt Gminy Kluki Pan Karol Sikora poinformował o przygotowanych na sesję uchwałach:
• dotyczącą wydatków budżetu gminy, które w 2017 nie wygasają z upływem roku.
• dotyczące budżetu Gminy Kluki na 2018 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kluki na lata 2018 – 2021.
• dotyczącą powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów do sądów 

powszechnych.
• dotyczącą wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 
• dotyczące wyrażenia zgody  na  nieodpłatne  nabycie 4 nieruchomości w 

miejscowości Kluki.
Jeśli chodzi o zmiany do budżetu to dotyczą one korekt wydatków inwestycyjnych.
Odnośnie inwestycji w ostatnim czasie wykonano:

• modernizację oczyszczalni ścieków przy blokach  w Klukach,
• modernizację oczyszczalni ścieków na os. Leśne w Klukach,
• rozbudowę oświetlenia ulicznego w miejscowości Imielnia, 
• rozbudowę oświetlenia ulicznego w kier. Kaszewice Kolonia.

Podpisana została umowa z Bankiem Żywności na wydawanie artykułów spożywczych  
najbardziej potrzebującym. W ostatnich dwóch turach wydano ok. 15 ton żywności dla 380 
osób.
W dniu 11.11.2017 odbyły się uroczystości Dnia Niepodległości w Klukach wraz z 
poświęceniem nowego samochodu pożarniczego dla OSP Kluki a dniu następnym odbył się II
Gminny konkurs piosenki patriotycznej.
Pan Wójt zaprosił wszystkich na wieczór kolędowy w dniu 7 stycznia 2018 r.  w Gminnym 
Ośrodku Kultury w Klukach na godz. 17.00 życzył wszystkim Szczęśliwego Nowego Roku 
oraz wszelkiej pomyślności. 

Pytań i uwag do przedstawionego sprawozdania nie było.

Punkt 4a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 196/XXVII/2017
w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego
wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  pełniących  funkcje  kierownicze  w  szkołach
prowadzonych  przez  Gminę  Kluki,  określenie  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru
godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla
stanowisk  o  różnym  tygodniowym  obowiązkowym  wymiarze  godzin  oraz  określenie
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42
ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela.

P. Karpińska Inspektor Urzędu Gminy w Klukach wyjaśniła, że w związku z zawiadomieniem
z  Łódzkiego  Urzędu  Wojewódzkiego  o  wszczęciu  postępowania  w  sprawie  uchwały  nr
196/XXVII/2017 z dnia 10 listopada 2017 r. , został przedłożony na sesję projekt uchwały
zmienionej zgodnie z sugestią zawartą w piśmie od Wojewody. Pan Przewodniczący odczytał
w/w pismo. P. Radna Żarowska zapytała p. Prawnik dlaczego zmienia się uchwałę, która nie
weszła w życie. P. Prawnik odpowiedziała, że uchwała ta nie weszła w życie tylko została
podjęta przez radę. 
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 15 Radnych.

Uchwała została podjęta.



Uchwała Nr 205/XXVII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 10 listopada 2017 r.

w sprawie zmiany uchwały Nr 196/XXVII/2017 w sprawie określenia zasad udzielania i
rozmiaru  obniżek  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli
pełniących funkcje kierownicze w szkołach prowadzonych przez Gminę Kluki, określenie
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach
stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym
wymiarze godzin oraz określenie tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli
szkół  niewymienionych  w  art.  42  ust.  3  ustawy  z  dnia  26  stycznia  1982  r.  –  Karta
Nauczyciela.

Punkt 5– Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok.

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy kwota 154 800,00 zł to jest kwota, która zostanie po
31 grudnia 2017 r.  Pani  Skarbnik powiedziała,  że o tyle zmniejszy się  deficyt.  P.  Radna
zapytała czy w związku z tym nie będzie to kolidowało z budżetem na 2018 r.  Pani Skarbnik
powiedziała, że nie bo na rok 2018 planujemy nowy budżet, nowe wydatki.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 15 Radnych.

Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 206/XXVII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 10 listopada 2017 r.

w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok.

Punkt  6 –  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej Gminy Kluki na lata 2017-2020.



Pytań do przedmiotowej uchwały nie było.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 15 Radnych.

Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 207/XXVII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 10 listopada 2017 r.

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata 2017-2020.

Pan  Przewodniczący  poinformował  przybyłego  na  obrady  sesji  mieszkańca,  że  punkty
dotyczące  projektów  uchwał  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie
nieruchomości w miejscowości Kluki zostały zdjęte z porządku obrad. Wyjaśnił,  że radni
podjęli  taką  decyzję,  ponieważ  uważają,  że  należy  opracować  najpierw  regulamin
przejmowania dróg.

Punkt 7 -Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2017
nie wygasają z upływem roku.

Pan Wójt przedstawił wykaz wydatków niewygasających z upływem 2017 r.:
1. Budowa gminnego targowiska w Klukach
2. Modernizacja budynku OSP w miejscowości Trząs
3. Modernizacja oczyszczalni ścieków na os. Leśne w Klukach
4. Wymiana azbestowych sieci wodociągowych w miejscowości Zarzecze
z terminem realizacji do 30 czerwca 2018 r.
Pan Wójt zaproponowałaby zdjąć  ten punkt ponieważ  materiały mają dzisiaj dotrzeć  i
najprawdopodobniej to zadanie zostanie wykonane. Pan Przewodniczący powiedział, że
bezpieczniej będzie  to zadanie zostawić w wydatkach niewygasających. Pan Wójt zgodził
się z Panem Przewodniczącym i zadanie nie zostało zdjęte. 
5. Budowa odnawialnych źródeł energii na terenie gminy Kluki - termin realizacji do 30

czerwca 2018 r.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 208/XXVII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 10 listopada 2017 r.



w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2017 nie wygasają z upływem roku.

Punkt 8 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki na
2018 r.

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwalenie budżetu wiąże się z pewnymi wymogami.
Podjęcie uchwały budżetowej powinno być poprzedzone:

1. Odczytaniem projektu uchwały budżetowej,
2. Odczytaniem  opinii  Komisji  Budżetu  i  Finansów  dotyczącej  projektu  uchwały

budżetu, 
3. Odczytaniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi, 
4. Przedstawieniem autopoprawek do projektu uchwały, 
5. Dyskusją nad ewentualnie wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,
6. Głosowaniem nad uchwaleniem budżetu. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki
na 2018 r. Następnie P. Radna Stanisławska odczytała pozytywną opinię Komisji Budżetu i
Finansów dotyczącą projektu uchwały budżetu oraz protokół z posiedzenia komisji w sprawie
zaopiniowania projektu budżetu na rok 2018.

„ Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Kluki z dnia 07
grudnia 2017 roku.

Skład Komisji Budżetu i Finansów:

Stanisławska Beata
Ber Ewa
Kaczmarkiewicz Renata
Maziarz Małgorzata
Peczka Bogumił

Tematem posiedzenia Komisji była analiza projektu budżetu Gminy Kluki na 2018 rok
oraz pisemnych opinii pozostałych Komisji Rady Gminy Kluki. W posiedzeniu uczestniczyli
pan Wójt Karol Sikora, pani Elżbieta Papuga w zastępstwie pani Skarbnik oraz pan Henryk
Kłyszewski – kierownik ds. inwestycji.

Podczas  posiedzenia  Komisji  pan  Kłyszewski  odpowiedział  na  pytania  członków
Komisji  dotyczące m. in.  Porozumienia z Powiatem Bełchatowskim dotyczącego budowy
chodników  w  Trząsie,  Nowym  Janowie  i  Ścichawie.  Komisja  uzyskała  odpowiedź,  iż
takowego porozumienia wciąż nie ma. Starostwo jedynie przesłało do Gminy pisma z prośbą
o zabezpieczenia środków na tę inwestycję.

W projekcie budżetu Powiatu na rok 2018 zadania dotyczące budowy w/w chodników
jednak  się  nie  znalazły.  Według  Radnej  R.  Kaczmarkiewicz  zasadne  byłoby  usunięcie
omawianych zadań z projektu budżetu gminy na rok 2018 aby niepotrzebnie nie blokować
środków. Jest to również zgodne z opinią Komisji Rewizyjnej.



Członkowie  Komisji  mieli  również  wątpliwości  dotyczące  wynagrodzenia  dla
kapelmistrza prowadzącego gminny big band.

Ponadto Komisja po raz kolejny wnosi o uzupełnienie opisu zaplanowanych na 2018
rok  inwestycji  o  dane  dotyczące  m.in.  numerów  działek,  długości  dróg  i  chodników
zaplanowanych  do  budowy  lub  remontu,  umiejscowienia hydrantów  zaplanowanych  do
wymiany.  Komisja  zwraca  również  uwagę  na  to,  iż  kolejny  rok  zadania  inwestycyjne
umieszczone w projekcie budżetu budzą wątpliwości co do prawidłowości oszacowania ich
wartości.

Po dokonaniu  analizy  projektu  budżetu  oraz  opinii  pozostałych  Komisji,  Komisja
Budżetu  i  Finansów  Rady  Gminy  Kluki  wnosi  o  dokonanie  w projekcie  budżetu
następujących zmian:
Zdjęcie środków z:

• działu 750 Administracja Publiczna
rozdział  75022  „Rady  Gminy”  (10 000,00  zł)  i  rozdział  75075  „  Promocja  jednostek
samorządu terytorialnego” ( 5 000,00 zł)

• działu 600 Drogi publiczne powiatowe
rozdział 60014 „Przebudowa drogi w zakresie budowy chodnika w m. Kluki” ( 15 000,00 zł)
z przeniesieniem na:

• dział 754 Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona Przeciwpożarowa
rozdział 75403 paragraf 4210 „Jednostki terenowe Policji” (15 000,00zł) z przeznaczeniem na
remont budynku Policji w Klukach,

• dział 921 Kultura i Ochrona Dziedzictwa Kulturowego
rozdział 92109 paragraf 2480 „Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby” ( 15 000,00 zł0 z
przeznaczeniem na wydatki na wynagrodzenie i składki od niego naliczane dla instruktora
zajęć muzycznych i prowadzenie zespołu Biedroneczki.

Radna Kaczmarkiewicz wnioskuje również o zmianę zadania w dziale 921 rozdział
92195 z „Zagospodarowanie działki w m. Roździn (dz. 289/5)” na „ Zakup działki nr 289/6 o
powierzchni ok. 15 arów”.

Komisja  opiniuje  pozytywnie  projekt  budżetu  Gminy  Kluki  na  2018  rok  z
uwzględnieniem w/w uwag.

Podpisy Komisji:

Stanisławska Beata
Ber Ewa 
Maziarz Małgorzata
Peczka Bogumił ”.

Pan Przewodniczący odczytał opinię z Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą  projektu
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki na 2018 r. oraz w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kluki na lata 2018-2021.
Pani Skarbnik przedstawiła autopoprawki. Pierwsza autopoprawka dotyczyła zmiany w tabeli
nr 9 plan dochodów z tytułu wpłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Została
ona dostosowana do wydatków do kwot jakie zostały wykazane w tabeli nr 2.
Druga  autopoprawka  dotyczyła  WPF.  Pani  Skarbnik  powiedziała,  że  została  poprawiona
kwota dochodów na 2018 r. ponieważ została błędnie wpisana.
Pan  Wójt  powiedział,  że  autopoprawka,  którą  dzisiaj  Państwo  Radni  otrzymali  została
przygotowana z  uwzględnieniem prawie w całości sugestii wszystkich komisji. 



Polega ona na zmniejszeniu kwoty na zakupach rady gminy o kwotę 1400,00 zł i usługach na
radę gminy w kwocie 3100,00 zł co daje kwotę 4500,00 zł. a pozostałą  kwotę brakującą,
czyli 5500,00zł wziąć z kwoty, która została po rozstrzygnięciu przetargu na odpady. 
Pan Wójt zaproponował zwiększenie o kwotę 15 000,00 zł dla Komendy Powiatowej Policji
w Bełchatowie z przeznaczeniem na remont budynku policji w Klukach lub zakup samochodu
dla Policji.
Z działu 90002 § 4300 zakup usług pozostałych, które są zaplanowane na odbiór odpadów
zmniejsza się o 84 500,00 zł + 5 500,00, które było wcześniej zdjęte, czyli łącznie zostanie
zdjęte  90 000,00  zł  z  tych  kwot,  które  były  zaplanowane.  Z  czego  5 500,00  zł  zostaje
dołożone  do  zbilansowania  na  fundusz  policji,  20 000,00  zł  zostaje  zabezpieczone  na
pracownika na PSZOK, 30 000,00 zł  zostaje zabezpieczone na opracowanie dokumentacji
projektowej  na  budowę  rurociągu  tłoczonego  odprowadzającego  ścieki  oczyszczone  do
odbiornika. Na zadanie  „zakup wyposażenia do kuchni w Zespole Szkół w Klukach( kuchnia,
zamrażarka)  Pan Wójt  zaproponował  zabezpieczenie kwoty w wysokości  7 000,00 zł.  Na
zadanie  „modernizacja  drogi  gminnej  Żar-Kluki”  zaproponował  zabezpieczenie  kwoty
20 000,00 zł. Pan Wójt powiedział, że chciałby aby został wykonany obelisk z okazji 100
rocznicy Odzyskania Niepodległości za kwotę 4500,00 zł, oraz aby zostało wykonane zadanie
„zakup i montaż bramy wjazdowej do Ośrodka Zdrowia w Klukach” za kwotę 3000,00 zł.
Odnośnie wniosku P. Radnej Kaczmarkiewicz  Pan Wójt powiedział,  że jest za tym żeby
wykonać zadanie „zagospodarowanie działki w m. Roździn”, po to by mieszkańcy mogli już z
tej  działki  korzystać.  P.  Radna Kaczmarkiewicz  powiedziała,  że obecna wielkość  działki
uniemożliwia organizację zabaw plenerowych i spotkań integracyjnych i złożyła wniosek o
zdjęcie  z  rozdziału  92195  pozostała  działalność  §6050  wydatki  inwestycyjne  jednostek
budżetowych zadania  „  Zagospodarowanie działki  w miejscowości  Roździn (dz.  289/5)  i
zmianę nazwy zadania na „Zakup działki 289/6 w miejscowości Roździn” i zaklasyfikowanie
go  w  dziale  700  gospodarka  mieszkaniowa  rozdział  70005  gospodarka  gruntami  i
nieruchomościami §6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych.
 Pan  Przewodniczący poprosił  o  złożenie  tego  wniosku  na  piśmie  i  zarządził  10  minut
przerwy.

Po przerwie Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek P. Radnej Kaczmarkiewicz.
„Za” głosowało 15 Radnych. Wniosek został przyjęty.

Pan Przewodniczący zapytał  czy w autopoprawce Pan Wójt  uwzględnił  prośbę  komisji  o
zwiększenie  kwoty  15000,00  zł  na  Gminny  Ośrodek  Kultury  w  Klukach.  Pan  Wójt
powiedział, że tak.
P.  Radna Żarowska zapytała  skąd wzięło  się  to  zabezpieczenie  kwoty na wynagrodzenie
pracownika PSZOK. Pan Wójt powiedział, że w obecnym przetargu została podjęta decyzja,
ze pracownik obsługujący PSZOK będzie zatrudniony przez gminę.
Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie autopoprawkę przedstawioną przez Pana Wójta. 
„Za” wnioskiem Pana Wójta głosowało 15 Radnych.
Wniosek został przyjęty.
W związku,  iż  nie  ma  podpisanych  porozumień  z  Powiatem  p.  Radna  Kaczmarkiewicz
złożyła  wniosek  o  zdjęcie  z  działu  600  rozdział  614  wydatki  inwestycyjne  zadania
„Przebudowa drogi w zakresie budowy chodnika w miejscowości Kuźnica Kaszewska, Kluki,
Ścichawa,  Nowy  Janów”  i  przesunięcie  tych  środków  na   nowe  zadanie  „budowa  sali
gimnastycznej  w  miejscowości  Parzno”,  ponieważ  otrzymała  pismo z  taką  prośbą  od  p.
Dyrektor  Szkoły Podstawowej  w Parznie.  P.  Radna powiedziała,  że budowa chodnika  w
miejscowości Trząs jest już dalece zaawansowana, więc to zadanie należy zostawić, natomiast



resztę tych zadań z chwilą podpisania stosownego porozumienia wprowadzić w ciągu roku do
budżetu.  
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, czy jest taki zamiar, aby gmina budowała te chodniki w
100 procentach. Pan Wójt odpowiedział, że zamiar jest taki aby podpisać porozumienie na
wykonanie tych chodników. P. radna zapytała co będzie z kostką zakupioną na te chodniki .
Pan  Wójt  powiedział,  że  zostanie  wykorzystana.  Poinformował,  że  były  rozmowy  z
członkami  Komisji  Infrastruktury  Rady Powiatu  Bełchatowskiego  podczas  których  radni
zdeklarowali, że jeżeli my zabezpieczymy środki na te chodniki i damy im taką informację o
kwotach zabezpieczonych, to oni poprą wniosek o współrealizację tych zadań.
Pan Przewodniczący powiedział, ze gmina chce ze Starostwem podpisać porozumienie.
Pani  Kaczmarkiewicz  zapytała  dlaczego  Pan  Wójt  do  wniosku  nie  wpisał  chodnika  w
miejscowości  Roździn.  Pani  Radna powiedziała,  że trzeci  rok z rzędu budżet  gminy jest
realizowany gdzie strona północna dostaje połowę tego co strona południowa. Powiedziała, że
nie wie dlaczego tak Pan traktuje mieszkańców, za mało głosów wyborczych”.  Pan Wójt
powiedział, że budowa chodnika w Roździnie została wpisana w ubiegłym roku ale rada go
zdjęła.
Pan  Przewodniczący  odczytał  fragment  z  ustawy o  samorządzie  powiatowym  dotyczący
możliwości  przekazywania  pomocy  powiatowi  na  uzasadniony  wniosek  przez  gminę.
Wyjaśnił, ze nasze wnioski są uzasadnione i tak na przykład, wniosek o budowę chodnika w
miejscowości Trząs był  w 100 procentach zabezpieczony finansowo przez naszą  gminę,  a
Powiat  w  dalszym  ciągu  nie  widział  potrzeby  zawarcia  porozumienia.  P.  Radny Peczka
nadmienił, że nie wszyscy radni powiatowi wiedzą o tym, że nasza gmina chce dofinansować
budowę  tych  chodników.  P.  Radna  Żarowska  powiedziała,  ze  Gmina  po  wybudowaniu
chodników musi przekazać chodniki do Powiatu. Powiat musi te chodniki utrzymywać i dbać
o bezpieczeństwo i prawdopodobnie w tym jest problem. P. Radna powiedziała, że należało
dopełnić  formalności  i  nie jest  to rolą  rady.  Rada w swoim zamierzeniu chce podjąć  jak
najlepsze decyzje dla mieszkańców. Natomiast Pan Wójt jako organ wykonawczy zdaniem p.
Radnej powinien dopełnić wszelkich formalności. P. Radna powiedziała, że nie jest rolą rady
aby znała  się  na  wszystkich  przepisach.  Pan Wójt  sam przedstawił uchwały  o  zakupach
kostki, sam się zobowiązał do wykonania tych uchwał, a jest to teraz niemożliwe. P. Radna
poprosiła aby nie mówić, że radni nic nie wiedzą, ponieważ jest to w protokole zarządu na
stronie powiatu.
Pan  Wójt  powiedział  odnośnie  budowy  sali  gimnastycznej  w  Parznie,  że  zadanie  takie
zamierza wprowadzić do budżetu na następny rok. 
P. Radna Kaczmarkiewicz powiedziała, że wprowadzając do projektu budżetu zadania, które
nie są  zadaniami własnymi gminy powinny być  podyktowane umową lub porozumieniem,
których nie ma. Na podstawie czego są  wprowadzone te zdania. P. radna powiedziała, ze
przeglądając budżet Powiatu, który jest już uchwalony takich zadań jak budowa chodników
nie ma. Zapytała po co blokować środki skora sala gimnastyczną w Parznie jest dzieciom
potrzebna. Projekt powinien być wykonany w tym roku a wykonanie przesunąć w WPF na
rok następny. Pan Wójt odpowiedział, że wykonanie projektu jest przedwczesne.  
Pan Przewodniczący poprosił p. Radną Kaczmarkiewicz o ponowne odczytanie wniosku. 
P. Radna Kaczmarkiewicz odczytała wniosek dotyczący zdjęcia z działu 600 rozdział 614
wydatki  inwestycyjne  zadania  „Przebudowa  drogi  w  zakresie  budowy  chodnika  w
miejscowości  Kuźnica  Kaszewska,  Kluki,  Ścichawa,  Nowy  Janów”  i  przesunięcie  tych
środków na  nowe zadanie „budowa sali gimnastycznej w miejscowości Parzno”.
 P. Radna Ber powiedziała, że jest po wstępnych rozmowach z Wójtem Kleszczowa, podczas
których powiedział, ze jeżeli dojdzie do podpisania porozumienia pomiędzy naszą gminą a
powiatem to Gmina Kleszczów chętnie się dołoży do budowy chodnika. P. Radna Wyjaśniła,
że w miejscowości Nowy Janów chodzi o remont chodnika. Powiedziała, że jest tam bardzo



niebezpiecznie ze względu na dojazd do Elektrowni ale również przez dowóz aut przez firmę
KAT.
Pan Przewodniczący powiedział, że jest za budową Sali gimnastycznej w Parznie, ale jest
również  za  tym  aby  zostały  wybudowane  chodniki  i   dlatego  będzie  głosował  przeciw
wnioskowi p.  Radnej.
Pan  Przewodniczący  zamknął  w  tym  momencie  dyskusję  i  poprosił  o  głosowanie  nad
wnioskiem p. Radnej.
„Za” wnioskiem p. Radnej Kaczmarkiewicz głosowało 6 Radnych, „przeciw” głosowało 9
Radnych. 
Wniosek nie został przyjęty.
P. Radna Żarowska poprosiła o doprecyzowanie szczegółowo zadań przez Pana Wójta.
Pan Wójt powiedział, że w załączniku nr 3:

• W rozdziale 60017 nie zostały wskazane nr działek w miejscowości Cisza, ponieważ
działki zostaną ustalone wspólnie z sołtysem.

• Modernizacja dróg w m. Lesisko (dz. Nr 361,362,474)
• Modernizacja dróg w m. Wierzchy Kluckie (dz. Nr 585,395), Wierzchy Parzeńskie(dz.

Nr 260,512,263)
• Przebudowa drogi w zakresie budowy chodnika w m. Podwódka( dz. Nr 1209/2)
• Rozbudowa sieci wodociągowej Ścichawa-Kaszewice(dz. Nr 331)
• Budowa oświetlenia ulicznego w m. Lesisko  (dz. Nr 362,361)
• Rozbudowa oświetlenia w m. Wierzchy Parzeńskie (dz. Nr 282)
• Budowa altany w m.  Cisza ( dz. Nr 162)
• Rozbudowa ogrodzenia działki gminnej w m. Ścichawa (dz. Nr 794/1)
• Zakup altany, huśtawki, urządzeń do rekreacji w m. Podwódka ( dz. Nr 772/2)

P. Radna Stanisławska poruszyła temat hydrantów.  Pan Wójt powiedział, ze planuje zakupić
ok. 33 sztuk i zamontować po jednym w każdej miejscowości.
P. Radna Ber zapytała na czym ma polegać zadanie przebudowa drogi w miejscowości Żar.
Pan Wójt odpowiedział, że na budowie odcinka drogi asfaltowej.
Pan Przewodniczący poddał  pod głosowanie  naniesienie  numerów działek  do tabeli  nr  3
projektu uchwały w sprawi uchwalenia budżetu Gminy Kluki na 2018 r.
„Za” głosowało 15 Radnych.
P.  Radna  Żarowska  zapytała  na  czym  będzie  polegała  rozbudowa  sieci  wodociągowej
Ścichawa-Kaszewice. P. Radny Lang wyjaśnił, że na połączeniu wodociągów.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 12 Radnych, 3 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 209/XXVII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 10 listopada 2017 r.

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki na 2018 r.



Punkt 9 -Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kluki na lata 2018-2021.

Pytań do przedmiotowej uchwały nie było.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 12 Radnych, 3 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 210/XXVII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 10 listopada 2017 r.

   w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kluki na lata 2018-
2021.

Punkt 10 -Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania
kandydatów do sądów powszechnych.

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt przedmiotowej uchwały został przedłożony
ponieważ wpłynęło pismo od Wiceprezesa Sądu Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim o
dokonanie wyborów uzupełniających na ławników.
Pan  Przewodniczący  zapytał  czy  członkowie  poprzedniego  zespołu  ds.  zaopiniowania
kandydatów  na  ławników  wyrażają  zgodę  na  udział  w  nowym  zespole.  Członkowie
poprzedniego  zespołu  nie  wyrazili  zgody.  Pan  Przewodniczący  poprosił  o  zgłaszanie
kandydatur.
 P. Radna Kaczmarkiewicz zgłosiła p. Radnego Peczkę  oraz p.  Radnego Gorzelaka. Obaj
Radni nie wyrazili zgody.
P. Radna Ber zgłosiła swoją kandydaturę. Pan Przewodniczący zgłosił Pana Sekretarza, który
wyraził  zgodę.  P. Radna Żarowska zgłosiła swoją  kandydaturę.  P. Radna Kaczmarkiewicz
zgłosiła kandydaturę p. Radnej Mielczarek, która nie wyraziła zgody. P. Radna Maziarz oraz
p. Radna Brandt-Płóciennik zgłosiły swoje kandydatury.

Pan Przewodniczący zapytał kto jest za tym aby w/w osoby zostały członkami Zespołu ds.
zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych.
„Za” głosowało 15 Radnych. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 211/XXVII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 10 listopada 2017 r.



   w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów do sądów powszechnych.

 
Punkt 11- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty.

Pan  Wójt  powiedział,  że  projekt  przedmiotowej  uchwały  został  przedłożony  ponieważ
wzrosły koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi w związku
z przetargiem jaki się odbył oraz zmianą ustawy. 
Pan  Wójt  zaproponował,  aby  stawka  za  odpady  zbierane  selektywnie  wynosiła  6,30  zł
natomiast za odpady zbierane nieselektywne 12,60 zł. 
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zaproponowała,  aby  stawka  za  odpady  zbierane  selektywnie
wynosiła 6,00 zł natomiast za odpady zbierane nieselektywne 12,00 zł.
P. Radna Ber zaproponowała, aby stawka za odpady zbierane selektywnie wynosiła 7,00 zł
natomiast za odpady zbierane nieselektywne 14,00 zł.
P. Radna Żarowska powiedziała, że Komisja Rewizyjna wnioskuje, aby stawka za odpady
zbierane selektywnie wynosiła 7,00 zł natomiast za odpady zbierane nieselektywne 14,00 zł.
P. Radna Maziarz powiedziała, że wniosek taki złożyła już Radna Ber.
 Pan Przewodniczący poddał wszystkie wnioski pod głosowanie. 
„Za” wnioskiem Pana Wójta głosowało 2 Radnych.
„Za” wnioskiem Pani Kaczmarkiewicz głosowało 3 Radnych.
 „Za” wnioskiem Pani Ber głosowało 10 Radnych.

Pan  Przewodniczący  poinformował,  że  wniosek  P.  radnej  Ber  uzyskał  największa  liczbę
głosów w związku z  czym rada uchwaliła  stawki  na poziomie  7  zł  za  odpady zbierane
selektywnie oraz stawkę 14 zł za odpady zbierane nieselektywnie. 
 
 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 10 Radnych, 5 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 212/XXVII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 10 listopada 2017 r.

   w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia wysokości tej opłaty.



Punkt 12 - Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej

P. Radny Chudzik opuścił posiedzenie sesji.
Pan Przewodniczący poinformował, że w dniu 11.11.2017 r. uczestniczył w uroczystościach
99 rocznicy odzyskania niepodległości przez Polskę. W dniu 14.12.2017 r. odbyło się wspólne
posiedzenie  wszystkich  komisji  Rady  Gminy  Kluki,  podczas  którego  były  omawiane
następujące tematy:

• Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłat  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty.

• Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017, w tym
o wynikach sprawdzianów i egzaminów.

• Informacja w sprawie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Kluki
w roku 2016 oraz w części roku 2017.

• Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  nabywania  do  gminnego  zasobu
nieruchomości położonych na terenie Gminy Kluki, na których zlokalizowane są drogi
obsługujące wyłącznie zabudowę mieszkaniową jednorodzinną.

• Rozpatrzenie projektu  uchwał  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie
nieruchomości (drogi dojazdowe do posesji).

W  dniu  18.12.2017  r.  Pan  Przewodniczący  uczestniczył  w  posiedzeniu  Związku
Komunalnego  Gmin  w  Kleszczowie.  Również  w  tym  dniu  uczestniczył  w  posiedzeniu
Komisji Infrastruktury Rady Powiatu Bełchatowskiego. W dniu 20.12.2017 r. brał udział w
Gminnej Wigilii, która odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klukach.

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 

Punkt 13 - Interpelacje i zapytania Radnych.

P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zapytała  czy  skończyły  się  naprawy  tłuczniem.  Pan  Wójt
odpowiedział,  że naprawy tłuczniem się  nie skończyły,  ale tłuczeń  się  skończył.  P. Radna
powiedział, ze rok mija a drogi w Roździnie wyglądają jak wyglądają, a fundusz sołecki jest
realizowany w Roździnie. Pan Wójt powiedział, ze fundusz sołecki zostanie zrealizowany. P.
Radna zapytała o naprawę drogi Roździn Imielnia, którą zgłaszała na poprzedniej sesji. Pan
Wójt odpowiedział, że nie wie. 
Pan  Wójt  poinformował,  że  została  zakupiona  działka  w  Roździnie  na  zakup  której  na
ostatniej sesji było zwiększenie środków oraz została dokupiona działka w obrębie Cisza. P.
Radna Kaczmarkiewicz powiedziała, że sesja w sesję przypomina o naprawie dróg Roździn
Cisza, a dziury jak były tak są. Pan Wójt powiedział, że są wykonywane naprawy ale w roku
bieżącym ze względu na trudne warunki pogodowe te dziury po dwóch tygodniach pojawiają
się  znowu.  Pan Wójt  poinformował,  że  na  następną  sesję  pracownik  odpowiedzialny za
naprawę dróg przedstawi sprawozdanie z wykonanych napraw.
P. Radna Stanisławska zapytała czy jest kupiona wiata przystankowa. Pan Wójt odpowiedział,
że została zakupiona i zmagazynowana a po nowym roku zostanie dostarczona.
 Pan Przewodniczący zapytał  o wiatę  przestankową  do miejscowości  Kawalce. Pan Wójt
odpowiedział, że również jest zakupiona i zostanie dostarczona po nowym roku.
P. Radna Żarowska zapytała jaki jest  stan topoli  na osiedlu Leśne w Klukach, czy został
ustalony stan prawny.
Pan  Wójt  powiedział,  że  stan  prawny  został  ustalony  ok.  półtora  roku  temu i  jest  to
współwłasność  gminy i  właściciela działki.  Pan Wójt  powiedział,  że jedno z tych drzew



należy wyciąć  a pozostałe poddać  pielęgnacji.  P. Radna Żarowska poprosiła ze względów
bezpieczeństwa o podjęcie działań w tym temacie.
P. Radny Gorzelak przypomniał  o  montażu lampy w miejscowości  Osina przy posesji  p.
Załęcznych. Pan Wójt powiedział, że zlecił to zadania do wykonania. 

Punkt 14 – Wolne wnioski i sprawy różne.

P. Matyśniak sołtys sołectwa Kaszewice zapytał czy wniosek odnośnie drzewa przy szkole
Podstawowej  w  Kaszewicach  został  ponowiony.  Pan  Wójt  odpowiedział,  że  sprawdzi  i
oddzwoni.
P. Krawczyk sołtys sołectwa Cisza zapytała czy miejsce które zostało naprawiane tłuczniem
nie  można wyrównać  i  ubić,  ponieważ  w chwili  obecnej  nie można tam ani  przejść  ani
przejechać  rowerem  czy  nawet  samochodem.  Pan  Wójt  powiedział, że  zostanie  to
poprawione.

Punkt 15– Zakończenie obrad.

        O godzinie 17:15 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i 
zakończył obrady.  

Protokołowała:
Anna Krawczyk 
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